


İSLAM İNANÇ SİSTEMİ



4.1. Peygamberlere İnanmanın Gerekliliği

Sözlükte 
“bir kimsenin sözünü başka bir kimseye 

tebliğ eden kişi, elçi” anlamına gelen 

«resul»,
risalet görevini yerine getiren kimsedir. 

Buna mürsel de denir. 
Elçilik görevine ise “risalet” denir.

Kur’an’da, 

“Andolsun biz resullerimizi

(peygamberlerimizi) açık 

delillerle gönderdik ve 

insanların adaleti yerine 

getirmeleri için

beraberlerinde kitabı ve 

mizanı indirdik…”

Hadîd suresi, 25

buyrulmaktadır.«Nebi», 
sözlükte, “haber getiren” anlamına gelir. 

Terim olarak Allah’tan gelen vahyi 
insanlara haber veren kimsedir. 

Haber verme işine ise “nübüvvet” 
denir.

Farsça bir sözcük olan «peygamber» 
ise, “haber veren ve haber getiren” 

demektir



Peygamberlerin Din’deki Önemi

a) Peygamberler, bir öğretmen

gibi Allah’ın mesajlarını

açıklar, yorumlar ve insanlara 

öğretirler. 

Eğer Peygamber olmasaydı dini  

tam olarak anlayamazdık.     

Bundan dolayı Peygamberler 

en büyük TEFSİRCİLERDİR.



Peygamberlerin Din’deki Önemi

b) Peygamberler, bizim gibi 

insan oldukları için  dinin 

pratik kısmı, laboratuarı

gibi nasıl yaşanacağını

gösteririler ve hayatlarında 

da güzel ahlaklarıyla 

bunları uygulayarak bize 

model ve örnek olurlar.

KUR’AN’IN CANLI 

ÖRNEĞİDİR. 



Nebi:

Önceki 
peygamberin 
getirdiği ilke ve 
kitapları insanlara 
aktaran 
peygamber.

Resul:

• Kendisine yeni 
bir şeriat ve 
ilahî kitap 
verilmiş 
peygamber.

BİR KAVRAM ÖĞRENİYORUM



İnsanların gerçek birer yol gösterici olan peygamberlere ihtiyacı vardır. 
Allah’ın insanlara peygamber göndermesi, onun kullarını sevdiğinin ve 

onlara  merhametli olduğunun bir göstergesidir

“Andolsun, Allah, 

müminlere kendi 

içlerinden; onlara 

ayetlerini okuyan, onları 

arıtıp tertemiz yapan, 

onlara kitab ve hikmeti 

öğreten bir peygamber 

göndermekle büyük bir 

lütufta bulunmuştur. 

Oysa onlar, daha önce 

apaçık bir sapıklık 

içinde idiler.”

Âl-i İmrân suresi, 164.

*İnsan aklıyla Allah’ın varlığını,
birliğini anlayabilse de ona ait birtakım sıfatları 

tamamen kavrayamaz. 
*Allah’a nasıl ibadet edeceğini,

*ölüm sonrasında neler olacağını bilemez. 
Dünya ve ahiret mutluluğuna kavuşmak, fikir 

ve ahlak yönüyle yükselmek, ancak 
peygamberlerin öğrettiği buyrukları yerine 

getirmekle mümkün olabilir



“Kur’an’da bu hususta 

“Biz müjdeleyici ve uyarıcı 

olarak peygamberler 

gönderdik ki artık 

peygamberlerden

sonra insanların, Allah’a 

karşı bir bahaneleri 

olmasın...”
Nisâ suresi, 165 buyrulmaktadır

Allah, peygamber göndermekle ahirette insanların
“bilmiyorduk, peygamber gönderilmedi” diye

Allah’a karşı mazeret ileri sürmelerinin peşinen önüne geçilmiş olmaktadır. 



Ayrıca peygamberler aile hayatı, 
toplumsal yaşam, ticari ilişkiler gibi 

hayatın her alanında insanlara örnek 
olmaları için gönderilmiştir. 
Bu durum Kur’an-ı Kerim’de: 

“Resulullah sizin için en
güzel örnektir…” 

(Ahzâb suresi, 21) şeklinde ifade 
edilmiştir

Peygamberlerin insanlardan seçilmesi, 
vahyin insanlar tarafından 

anlaşılmasında, kabul edilmesinde 
ve  uygulanmasında büyük kolaylıklar 

sağlamıştır. 



Peygamberler, 
kendilerine gönderilen vahyi hiçbir 
tasarrufta bulunmadan insanlara 

aktarmakla görevlidirler.
Peygamberlik, Allah vergisidir. 

Çalışma, ibadet ve taatla elde edilemez. 
Peygamber olabilmek için Yüce Allah 
tarafından seçilmiş olmak en temel 

şarttır

İlk gönderilen peygamber, ilk insan olan 
Hz. Âdem (as.)’dir. 

Son peygamber
ise Hz. Muhammed (s.a.v.)’dir

Düşünelim

Niçin her topluma peygamber 
gönderilmiştir?



Peygamber sayısının 

124.000 olduğunu 

biliyor muydunuz?



İslam inancına göre, peygamberlik dinin en 
önemli müesseselerinden birisidir.

Bir Müslümanın, Hz. Âdem (as.)’den Hz. 
Muhammed (s.a.v.)’e kadar insanlığa 

gönderildiğine, aralarında herhangi bir ayırım 
yapmadan bütün peygamberlere ve bunların 
Allah’tan getirdiği bütün bilgilerin gerçek ve 

doğru olduğuna iman etmesi farzdır.

Kur’an’da şöyle dile 

getirilmektedir: 

“Allah’a and olsun ki biz 

senden önceki ümmetlere de 

peygamberler 

göndermişizdir...”

Nahl suresi, 63. 

” Ey Muhammed! And olsun 

ki senden önce birçok 

peygamberler gönderdik;

sana onların kimini anlattık, 

kimini anlatmadık...”

Mü’min suresi, 78

Yüce Allah Kur’an’da 

“Peygamber, Rabbinden

kendisine indirilene iman 

etti, müminler de (iman 

ettiler). Her biri; Allah’a, 

meleklerine, kitaplarına ve 

peygamberlerine iman ettiler 

ve şöyle dediler: ‘Onun 

peygamberlerinden hiçbirini 

(diğerinden) ayırt 

etmeyiz.’…” Bakara suresi, 

285 buyurmaktadır



“Allah’ı ve peygamberlerini inkâr edenler 
ve Allah ile peygamberlerini birbirinden 
ayırmak isteyip bir kısmına iman ederiz 
ama bir kısmına inanmayız diyenler ve 

bunlar arasında bir yol tutmak isteyenler 
yok mu? İşte gerçekten kâfirler bunlardır...”

(Nisâ suresi, 150-151.)





Peygamber, Cenabı Hakk'ın 

yapılmasını veya 

yapılmamasını istediği 

hükümlerinin yaşayan bir 

tercümanı olmuştur. Halk, 

kendileri gibi bir insan olan 

Peygamberi kolayca örnek 

alabilmiştir. Eğer 

müşriklerin arzu ettiği gibi 

Hz. Muhammed bir melek 

olsaydı, insanlar onun 

yaptıklarını ne yapabilirler 

ne de onun gibi yaşamak 

için bir çaba sarf ederlerdi. 

“…O da ancak sizin gibi bir 
insandır. Sizin yediğiniz 

şeylerden yiyor, içtiğiniz 
şeylerden içiyor.” 
(23. Mü’minun suresi, 33) 

2-Peygamberlerin Özellikleri



Hz. Muhammed de (s.a.v.) şöyle buyurur: 

“Ben ruhbanlıkla emrolunmadım. Evlenirim. Uyurum. Uyanık da kalırım.     

Oruç tuttuğum gibi tutmadığım da olur.” (Buharî, 90) 

Diğer bir hadisinde de,

“Hiç şüphe yok ki ben de şakalaşır  ve espiri yaparım. Ancak bunu yaparken 

gerçek olmayan bir şey söylemem.” dedi. (Aclunî, 1/234)



PEYGAMBER-
LERİN

NİTELİKLERİ

a. Fetanet
(Akıllı ve Zeki 

Olmak):

b. Tebliğ 
(Allah’tan Aldığı 

Mesajları 
İnsanlara

bildirmek):

c. İsmet 
(Günahlardan 

Korunma):

d. Emanet 
(Güvenilir 
Olmak):

e. Sıdk 

(Doğru Olmak):



«Sıdk»
sözlükte doğru olmak demektir 

Peygamberler, sözlerinde, işlerinde, 
düşüncelerinde ve davranışlarında 

doğru kimselerdir.
Peygamberler asla yalan söylemezler. 

Eğer yalan söyleyecek olsalardı kendilerine 
inanan halkın güven duygusunu 

kaybederlerdi.

Hz. Peygamber(sav), risaletin öncesinde ve 
sonrasında, bir başka deyişle yalnız müminler 

tarafından değil, içinde yaşadığı toplumun 
her kesiminin şahadetiyle 

“Sâdıkul-Va’dil-Emîn” olarak 
vasıflandırılmıştır

a. Sıdk (Doğru Olmak):

“Kitapta İsmail’i
de an. Şüphesiz o, 

sözünde duran 
(sadık) bir kimse idi. 

Bir resul, 
bir nebî idi.”

Meryem suresi, 54



b. Emanet (Güvenilir Olmak):

Emin ve güvenilir olmak demektir.
“Bir peygambere, emanete hıyanet etmesi 

yaraşmaz…” Âl-i İmrân suresi, 161
Emanet sıfatının zıddı olan

hıyanet, onlar hakkında düşünülemez.

Peygamberler gerek risâlet ve nübüvvet
görevlerini yerine getirmede

gerekse bütün diğer hususlarda güvenilir
ve emin kimselerdir. 

Cahiliye döneminde, Mekke’nin müşrikleri

tarafından “el-Emin” yani güvenilir olarak 

isimlendirilmiştir.

Tartışalım

Peygamberlerin güvenilir 
olmasının vahyin kabul 

edilmesine sağladığı katkı 
üzerinde tartışınız.



Peygamberler üstün bir akıl ve zekâya, 
kuvvetli bir hafızaya ve yüksek bir mantık ve 

ikna kabiliyetine sahiptirler. 
Peygamberlik büyük sorumluluklar 

gerektiren bir görevdir. Bu sorumluluğu
yerine getirebilmek için keskin bir zekâya ve 

üstün kabiliyetlere sahip olmak gerekir

c. Fetanet (Akıllı ve Zeki Olmak):

“Hûd, şöyle dedi: 

“Ey kavmim! Bende akıl 

kıtlığı yok. Aksine ben 

âlemlerin Rabbi 

tarafından gönderilmiş 

bir peygamberim.”

A’râf suresi, 67



“Tebliğ” 
sözlükte bildirmek ve iletmek

demektir. Peygamberlerin Allah’tan aldıkları 
vahyi gizlemeden, eksiltmeden ve her hangi 

bir ilavede bulunmadan
aynen insanlara bildirmesine tebliğ denir

d. Tebliğ (Allah’tan Aldığı Mesajları İnsanlara
bildirmek):

“Ben size Rabbimin

Vahy ettiklerini tebliğ 

ediyorum ve size 

nasihat ediyorum. Sizin 

bilmediğiniz şeyleri de

Allah tarafından gelen 

vahiy ile biliyorum.”

A’râf suresi, 62. şeklinde 

ifade edilmiştir.



İnsan olmaları sebebiyle günah derecesinde 

olmayan «zelle» denen birtakım küçük 

hataları olmuştur. 
Ancak onlar bu hatalarını Yüce Allah’ın

kendilerini uyarmasıyla derhal düzeltmişlerdir. 

Günah işlemekten kaçınmak demektir. 
Peygamberler, peygamberlik

görevini üstlenmeden önce ve sonra her 
türlü küfür, şirk ve büyük günahlardan 
uzak durmuşlardır, hayatlarında bilerek 

hiçbir günah işlememişlerdir

e. İsmet (Günahlardan Korunma):



Peygamberlerin Görevleri

Peygamberlerin başlıca görev ve sorumlulukları

Tebliğ (Ulaştırma)

İnzar (Uyarma) Beyan (Açıklama)

Davet

Müjde verme



Örneğin; Hz.Muhammed'in (s.a.v.) peygamberlik görevlerinden 

birisi de Kur'an-ı Kerim'i sözlü ve uygulamalı olarak 

açıklamaktır. 

Çünkü o, vahyin ilk muhatabı olarak Kur'an'ı en iyi anlayan ve 

açıklayandır.

"Biz bu kitabı sana sırf hakkında ihtilafa 

düştükleri şeyi insanlara açıklayasın ve 

iman eden bir topluma da hidayet ve 

rahmet olsun diye indirdik." (NAHL–64)

Peygamberler Kutsal Kitapları  Açıklayandır



Onların temel görevi insanları tevhit 
inancına, her türlü şirkten arınarak bir tek 

Allah'a inanmaya ve sadece O'na kulluk 
etmeye çağırmaktır. Bunu, ahirete iman 
çağrısı izlemektedir. Çünkü bu iki temel 

esasa inanmak, toplumdaki ahlâkî çöküşün 
de önünü alacaktır. Diğer iman esaslarına 

çağırmak da davetin özünde yer almaktadır. 

Davet: 

"Ben size Rabbimin vahiy 
ettiklerini tebliğ ediyorum ve 

size öğüt veriyorum. Sizin 
bilmediğiniz şeyleri de Allah 

tarafından gelen vahiy ile 
biliyorum" (Arâf, 7/62).

Peygamberler, çağrısına uyan, inanıp 
güzel işler yapan, uyarılarını dikkate alıp 

kendine çeki-düzen veren kimseleri, 
Allah'ın rızası, dünya ve ahiret 

mutluluğuyla müjdelemişlerdir. 
İnsanların doğru, iyi ve yararlı olana 
teşvik etme, benimsetme, sevdirme, 

sahiplendirme ve özgüven kazandırma 
konusunda bu müjdelemenin önemli 

katkısı olmuştur. 

Müjdeler verme: 



“Ey peygamber! Biz seni şahit, müjdeci ve uyarıcı 
olarak gönderdik. Ve (Allah’ın) izniyle, Allah’a davetçi 

ve aydınlatıcı bir lâmba olarak gönderdik. (Ahzâb, 

45- 47)

Peygamberler bir Uyarıcıdır

"De ki: Şüphesiz ben apaçık 

bir uyarıcıyım."

(Nahl 89)



“aciz bırakan, güçsüz kılan, karşı 
konulmaz, harika olay” 

anlamlarına gelir.

Kur’an-ı Kerim’de mucize yerine çoğu kez 
“ayet, âyât, beyyine ve delil” kelimeleri 

kullanılmıştır.

Mucize

Mucize 
sözlükte

Belli olan bir alâmet, bir şeyi ispat eden delil 
veya işaret demektir Bu nedenle mucize ya bir 
işaret, delil ve ispat ya “ilâhî bir haber” ya da 

“tebliğ edilen söz” anlamına gelir.

Ayet;



Terim olarak ise peygamberlik
iddiasında bulunan kişinin doğruluğunu ispat 

ve inkârcılara meydan okumak için 
peygamberlerin

Allah’ın izniyle ortaya koydukları olağanüstü 
olaylardır.

Mucize

Mucizede asıl maksat, peygamberin nübüvvet 
davasını ispat ve doğrulamaktır

Mucize gerçekte Allah’ın fiilidir, 
“peygamber mucizesi” denilmesi mecazîdir.



“And olsun ki senden 

önce de peygamberler 

gönderdik ve

onlara da eşler ve 

çocuklar verdik.

Allah’ın izni olmadan hiç

bir peygamberin mucize 

gösterme imkânı 

yoktur...” Ra’d suresi, 38.

Hz. İbrahim, Bâbil Hükümdarı 

Nemrud tarafından ateşe 

atılmış ve ateş Allah’ın 

- “Ey Ateş, İbrahim’e karşı

serin ve zararsız ol” emrine 

uyarak onu yakmamıştır.

(Enbiyâ suresi, 58-69. 

ayetler.)

«Havârilerin isteği üzerine 

gökten bir sofra 

indirmesi.»

(Mâide suresi, 114, 115. 

ayetler.)

«Hz. İsa’nın Allah’ın izniyle 

ölüleri diriltmesi,» (Mâide 

suresi, 110. ayet);

Hz. Musa (as) Asasını

denize vurunca denizin 

yarılıp, İsrâiloğulları’nın 

açılan yoldan geçmesi, 

Firavun ve ordusu 

geçeceği sırada denizin

tekrar kapanıp onları 

boğması. (Şuarâ suresi, 61-

66. ayetler)



Hz. Peygamberimizin (sav) en büyük mucizesi 
ise bir hidayet ve rahmet kaynağı olan 

Kur’an-ı Kerim’dir. 
Herhangi bir ilim tahsil etmemiş bir kimsenin 

Kur’an gibi bir kitap getirmesi, Kur’an’ın 
mucizeliğine şahit olarak yeterlidir. 

Kur’an mucizesi kıyamete kadar 
sürecek bir mucizedir. 

Kur’an-ı Kerîm,
hem söz hem de anlam yönünden mucizedir.

“Hiçbir peygamber yoktur ki, onlara kendi
zamanlarındaki insanların inandıkları bir 

mucize verilmiş olmasın. Bana mucize olarak 
verilen ise, ancak Allah’ın bana 

vahyettiğidir” Buharî, İ‘tisâm, 1.



Hz. Muhammed'in peygamber olduğunu gösteren mucizelerin en büyüğü ve 
sürekli olanıdır. Kur’an’da 1400 sene önceden bir insanın bilemeyeceği 

20. yy.’da keşfedilen birçok bilimsel bilgiler verilmiştir.
(7 kat gökler-Demirin indirilmesi-Evrenin genişlemesi v.b.)



Namazın nasıl kılınacağını, kaç rekât olduğunu, zekâtın hangi 
mallardan ne miktarda verileceğini, hac ibadetinin nasıl 

yapılacağını peygamberlerin açıklama ve uygulamalarıyla 
öğrenebilir. Yine günlük hayatla ilgili helal ve haramlar gibi birçok 

konuda peygamberlerin açıklamalarına ihtiyacımız vardır (bkz. 
A’râf suresi ,157. ayet.). Bundan dolayı, Allah’ın ilahî mesajı olan 

vahiy dinin teorik yanını oluştururken, peygamberlerin söz, 
davranış ve onaylamaya dayalı uygulamaları, dinin pratik yönünü 

teşkil eder.

4.3. Peygambere İnanmanın Sağladığı Faydalar



Peygamberler, en büyük eğitimcilerdir. Onların bu alanda bize 
bırakmış oldukları miraslarından davranış modelleri çıkarmalıyız. 

Yoksa sadece “Peygamberlere iman ettim.” demek yetmez, 
“Peygamberlere iman etmem nasıl davranmamı, neler

yapmamı gerektirir?” sorusuna verilecek cevap, asıl maksadı 
ortaya koyacaktır.





Manevî alanda olduğu gibi, maddî alanda da insanlığa önderlik 
etmişlerdir.

Yeryüzünde insanın bütün yönlerini hesaba katan medenî adımlar, 
onların getirdiği kutlu bilgiler sayesinde atılabilmiştir.

Onlar, getirdikleri ahlâkî ilkelerle medeniyetlere yön vermişler; ziraat, 
sanat ticaret gibi mesleklerle uğraşarak hayatın maddî yönüne ilişkin 

örnekler sunmuşlardır.
Toplumların sağlıklı ve dengeli bir biçimde kültür, teknik ve medeniyet 

oluşturmalarında peygamberlerin rolüne tarih defalarca tanıklık 
etmiştir 

Peygamberler Medeniyet Rehberleridir



Peygamberler sadece dinin 
uygulanmasıyla ilgili konularda değil, bir 

takım sanat ve teknik konularında da 
toplumlarına yol göstermişlerdir. Örneğin 

Müslüman toplumlarda Hz. Nuh, 
marangozların; Hz. İdris terzilerin piri 

olarak nitelendirilir. Gerçekten de 
Kur’an’da her bir peygamberin kendi 
döneminde toplumlarının hem ahlaki 

alanda, hem sosyal ve hem kalkınma ve 
hem de uygarlık yolunda gelişmeleri için 

farklı örneklikleri anlatılmıştır. Örneğin bu 
bağlamda Hz. Lut ahlaki öğretilerin 
temsilcisi, Hz. Davut uygarlığın ham 

maddesi demirin nasıl işleneceğinin, savaş 
aletlerinin nasıl yapılacağının ve Hz. Musa 

hukukun öncüsü olarak gösterilmiştir.
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